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1. ຄວາມເປັນມາ[ແລະຈຸປະສົງ 

 

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວກບັການກະກຽມ ຂະບວນການໂຕະມົນ ແລະກອງປະຊຸມປະທານ -ປະທານຮ່ວມ 
ຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ນາງ ພອນວັນ ອຸທະວົງ ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ກະຊວງ
ແຜນການ ແລະການລົງ ແລະ ເປັນປະທານຮ່ວມໂດຍ ທ່ານ ບັກໂຄເດັຍ ເບີຄະນ໋ອຟ, ຜ ູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ 
ປະຈໍາ ສປປ ລາວ. 
ຈຸດປະສົງ ແມ່ນເພືື່ອເປີດເວທີໃຫູ້ຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມໄດ້ມກີານປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າໃນການຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດ 
ຂໍົ້ສະເໜີແນະຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນ ປະຈ າປີ 2022, ພອ້ມທັງປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຫົວຂໍົ້ສໍາລັບ ກອງປະຊຸມ
ໂຕະມົນ ປະຈ າປີ 2023 ທີື່ຈະມາເຖິງ. ນອກຈາກນັົ້ນ, ພາຍໃນກອງປະຊຸມຍັງຈະໄດູ້ນາໍສະເໜີຮ່າງຄ າແນະນ າ
ຂະບວນການໂຕະມົນ. ເພືື່ອເປັນເອກະສານອ້າງອີງທີື່ສໍາຄັນໃນການຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງໜ່ວຍງານຂະ
ແໜງການ ແລະກອງເລຂາຂະບວນການໂຕະມົນ ໃນຕໍື່ໜ້າ. ຮ່າງຄ າແນະນໍາດັື່ງກ່າວຈະຖືກແບ່ງປັນກັບຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມ
ກ່ອນການປະຊຸມ ເພືື່ອໃຫູ້ມີການທົບທວນ ແລະ ການສົນທະນາທີື່ມີຜົນດີໃນລະຫວ່າງການປະຊຸມ, ໂດຍຄາດວ່າ
ຈະສ າເລັດໃນເດືອນກຸມພາ. 

2. ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມ 

 

ທ່ານ[ນາງພອນວນັ[ອຸທະວົງ[ຮອງລັດຖະມົນຕີ[ກະຊວງແຜນການ[ແລະການລົງທຶນ[  
 

ບົດກ່າວເປີດ, ທ່ານ ນາງ ພອນວັນ ອຸທະວົງ ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ກະຊວງແຜນການ ແລະການລົງທຶນ ໄດ້ສະແດງ
ຄວາມເປັນກຽດ ທີີ່ໄດ້ເປັນປະທານຮ່ວມກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການກະກຽມ ຂະບວນການໂຕະມົນ 
ແລະກອງປະຊຸມປະທານ - ປະທານຮ່ວມ ຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ກັບ ທ່ານ ບັກໂຄເດັຍ ເບີຄະນ໋ອຟ, ຜ ູ້
ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈໍາ ສປປ ລາວ ເພືື່ອກະກຽມໃຫູ້ແກ່ ກອງປະຊຸມໂຕະມົນ ປະຈ າປີ 2023 ທີື່ຈະມາ
ເຖິງ ແລະ ຊົມເຊີຍຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງທຸກພາກສ່ວນ ໃນຄວາມຄືບໜ້າຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການຂອງຕົນ. 
ທ່ານປະທານໄດ້ເນັົ້ນໜັກວ່າ ກອງປະຊຸມໂຕະມົນ ປະຈ າປີ 2023 ແມ່ນເວທີປຶກສາຫາລືດ້ານນະໂຍບາຍລະຫວ່າງ
ລັດຖະບານ ແລະ ບັນດາຄ ຮ່່ວມພັດທະນາ (DPs) ເພືື່ອສືື່ສານບັນດາບຸລິມະສິດຂອງ ປະເທດ ແລະໄດ້ຮັບການສະ
ໜັບສະໜູນຈາກຄູຮ່່ວມພັດທະນ ເພືື່ອບັນລບຸັນດາບຸລິມະສິດແຫ່ງຊາດ. ປະທານໄດູ້ຊຸກຍ ູ້ໃຫູ້ຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມສະຫນອງ
ຂໍົ້ມ ນຂອງເຂົາເຈົົ້າໃນການກະກຽມ ກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈ າປີ 2023, ທ່ານປະທານໄດູ້ຮັບຮ ູ້ຄວາມຄືບໜ້າຂອງ
ການຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ ທີື່ໄດູ້ພິສ ດຈາກຜົນໄດ້ຮັບເບືົ້ອງຕົົ້ນຂອງການທົບ
ທວນກາງສະໄໝ ຂອງແຜນພັດທະນາເສດທະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັົ້ງທີ 9 ແລະ ເນັົ້ນໜັກເຖິງຄວາມຈໍາ
ເປັນຕ້ອງສືບຕໍື່ຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນປີ 2024 ເພືື່ອຮັບມກືັບສີີ່ງທ້າທາຍ 2 ວາລະ 



ແຫ່ງຊາດ ທີື່ກ່ຽວຂ້ອງເຖິງຄວາມຫຍຸູ້ງຍາກດ້ານການເງິນ, ເສດຖະກິດ ແລະ ບັນຫາຢາເສບຕິດ,  ເຖິງວ່າຈະເປັນປີ
ທີື່ຫຍຸູ້ງຫລາຍເນືື່ອງຈາກເປັນປີທ່ອງທ່ຽວລາວ ແລະ ການເປັນປະທານອາຊຽນ.  
 

ທ່ານ ບັກໂຄເດັຍ ເບີຄະນອ໋ຟ,[ຜ ູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈໍາ ສປປ ລາວ 

 

ທ່ານ ບັກໂຄເດັຍ ເບີຄະນ໋ອຟ, ຜ ູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈໍາ ສປປ ລາວ ໃນນາມເປັນປະທານຮ່ວມຂອງກອງ
ປະຊຸມໄດູ້ຊົມເຊີຍ ການເຂົົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມເພືື່ອປຶກສາຫາລື ຂະບວນການໂຕະມົນ. ທ່ານປະທານຮ່ວມ ໄດູ້ຮັບຮູ້
ຄວາມຄືບໜ້າ ແລະສິື່ງທ້າທາຍ ທີື່ໄດູ້ກໍານົດໄວູ້ໃນການທົບທວນກາງສະໄໝ ຂອງແຜນພັດທະນາເສດທະກິດ-
ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັົ້ງທີ 9, ລວມທັງການຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດຢ່າງຮີບດ່ວນ ເພືື່ອແກູ້ໄຂຄວາມຫຍຸູ້ງຍາກທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ, ການເງິນ ແລະ ຮັບປະກັນການລົງທຶນໃນຂະແໜງສາທາລະນະສຸກ ແລະການສຶກສາ ແລະ ເນັົ້ນໜັ
ກວ່າ ຕ້ອງຖືເອົາເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃນການຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ 
ຄັັ້ງທີ 9 ອິກ 2ປີ ທີື່ຍັງເຫ ືອ. ທ່ານປະທານຮ່ວມໄດູ້ຊຸກຍ ູ້ໃຫູ້ຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມນໍາໃຊູ້ໂອກາດຂອງການປະຊຸມ 
ເພ ີ່ອປ ກສາຫາລ  ເນ ັ້ອຫາທີີ່ສໍາຄັນ ເພືື່ອທົບທວນຄືນຮ ບແບບ, ເພືື່ອສ້າງພ ັ້ນທີື່ຫຼາຍຂ ັ້ນສ າລັບການປະຊຸມນະໂຍບາຍ
ແຫ່ງຊາດທີື່ຈະແຈ້ງ, ໂດຍອີງໃສ່ຮ່າງຄໍາແນະນໍາ ຂະບວນການໂຕະມົນ ທີື່ໄດູ້ເຜີຍແຜ່ພັດທະນາຂ ັ້ນໂດຍພ ັ້ນຖານ
ຂອງການທົບທວນ ຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ທີື່ຜ່ານມາ. 
 

3. ບົດນ າສະເໜີປະກອບມ:ີ 
a. the follow up on Implementation of the recommendations of the RTIM 2022/

ລາຍງານການຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດແຈູ້ງການຜັນຂະຫຍາຍຜົນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນປີ 2022 

b. the draft Concept Note for the 2023 Round Table Implementation Meeting/ລາຍ
ງານຮ່າງແນວຄວາມຄິດກ່ຽວກບັກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈໍາປ ີ2023 

c. the draft guideline of the RTP mechanism/ລາຍງານຮ່າງຄ າແນະນໍາກ່ຽວກັບກົນໄກຂອງ
ຂະບວນການໂຕະມົນ 

 

4. ສະຫຼຸບການສົນທະນາ 

 

ຄ າເຫັນຈາກສະຫະພາບເອີລົບ 
▪ ອີງຕາມການຕົກລົງ, ໜ່ວຍງານຂະແໜງການຈໍາເປັນຕ້ອງປ ກສາຫາລ ກັນຫນຶື່ງຄັົ້ງໃນໄຕມາດ, ແຕ່ວ່າບໍື່ສາ

ມາດເກີດຂຶົ້ນໄດ້. ເຖິງແມ່ນກອງປະຊຸມໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ຈັດຂ ັ້ນ 2 ຄັົ້ງຕໍື່ປ ີຈະເປັນປະໂຫຍດ ສໍາ
ລັບປະທານຮ່ວມ ທີື່ຈະມີການເຄືື່ອນໄຫວຫ າຍຂຶົ້ນເພືື່ອຊ່ວຍປະທານ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການຂອງ
ລັດຖະບານ. 

▪ ກອບໜ້າວຽກສ າລັບໜ່ວຍງານຂະແໜງການຄວນສາມາດຖືກຮັບຮອງ ແລະລົງໃສ່ໃນເວັບໄຊທ໌ຂະບວນ
ການໂຕະມົນ. 

▪ ເວັບໄຊທ໌ຂະບວນການໂຕະມົນ ອາດຈະຕ້ອງໄດູ້ຮັບການປັບປຸງໂດຍການສຸມໃສ່ບັນຫາ ໜ່ວຍງານຂະ
ແໜງການ ເພີີ່ມຂ ັ້ນ 

▪ ຂະບວນການປ່ຽນແປງປະທານຮ່ວມແມ່ນໃຊູ້ເວລາດົນ, ເກືອບ 2 ປີ. 
▪ ຂະບວນການລົງນາມໃນບົດບັນທຶກຊ່ວຍຈໍາແມ່ນຊ້າຫ າຍ. ກະລຸນາ ອອກບາງລະບຽບການ ເພືື່ອເລັື່ງການ

ລົງນາມບົດບັນທຶກຊ່ວຍຈໍາ ໃຫ້ໄວ້ຂ ັ້ນ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກທະນາຄານພັດທະນາອາຊີ 



 

 

▪ ທະນາຄານພັດທະນາອາຊີ ແມ່ນເປັນປະທານຮ່ວມຂອງຂະແໜງພ ັ້ນຖານໂຄງລ່າງແລະ ຂະແໜງເສດຖະ
ກິດມະຫາພາກ 

▪ ບັນຫາທີີ່ຕ້ອງຂ້າມຜ່ານ ເຊັື່ນ: ບັນຫາການເງິນ, ການປ່ຽນແປງດິນຟູ້າອາກາດ ແລະການເຕີບໂຕສີຂຽວ. 
ໂດຍສະເພາະ, ກ່ຽວກັບບັນຫາການເງິນ, ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງໄດູ້ປະເມີນວ່າມີຈໍານວນທຶນໃຫມ່ທີື່ຈະເຂົົ້າ
ມາໃນແຜນການພັດທະນາຂອງບັນດາກະຊວງຄ ນແນວໃດ. 

▪ ກ່ຽວກັບຄວາມຖີື່ຂອງກອງປະຊຸມ, ໜ່ວຍງານຂະແໜງການພ ັ້ນຖານໂຄງລ່າງ ໄດູ້ຈັດຂຶົ້ນພຽງແຕ່ຫນຶື່ງເທ ີ່ອ
ຕໍື່ປີ. ການສົນທະນາເລືົ້ອຍໆກັບກຸ່ມທີື່ເຮັດວຽກຫ ັກໆຈະເປັນປະໂຫຍດ. ມັນເປັນການຫຍຸ້ງຍາກທີື່ຈະຈັດ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ໃນແຕ່ລະເທ ີ່ອ. 

▪ ເນືື່ອງຈາກຊັບພະຍາກອນທີື່ມີຈໍາກັດ, ມັນເປັນສິື່ງສໍາຄັນທີື່ຈະຈັດລ່ຽງລໍາດັບຄວາມສໍາຄັນຂອງກິດຈະກໍາ
ທີື່ສອດຄ່ອງກັບ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ. ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງມີຄວາມເປັນຈິງບາງ
ຢ່າງເພືື່ອຈັດສັນຊັບພະຍາກອນໃຫູ້ກັບກິດຈະກໍາທີື່ບ ລິມະສິດ. 

 

ຄໍາເຫັນຈາກທະນາຄານໂລກ 

▪ ມີຊ່ອງຫວ່າງຂະຫນາດໃຫຍ່ໃນໂຄງສ້າງເພືື່ອປຶກສາຫາລືບັນຫາໃນຂະແຫນງການພະລັງງານທີື່ມີຈໍານວນ
ການຊ່ວຍເຫ ືອຂະຫນາດໃຫຍ່, ມີຄ ່ຮ່ວມງານຈໍານວນຫ າຍທີື່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊັື່ນດຽວກັນກັບ 40% ຂອງຫນີົ້
ສິນພາຍນອກຂອງປະເທດທີື່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຂະແຫນງການພະລັງງານ. ເຊີີ່ງເປັນບັນຫາເສດຖະກິດມະຫາ
ພາກອັນໃຫຍ່ ທີີ່ຍັງບໍື່ທັນໄດູ້ກວມເອົາໃນໂຄງສ້າງ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ໃນປັດຈຸບັນ. ຄວາມຄິດທີື່
ຈະລວມເອົາບັນຫາພະລັງງານ ເຂົັ້າໃນໜ່ວຍງານຂະແໜງການພ ັ້ນຖານໂຄງລ່າງຄືວ່າບໍື່ເປັນໄປໄດູ້ ຍ້ອນວ່າ 
ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະຂົນສົີ່ງ ເຊິື່ງເປັນປະທານໃນໜ່ວຍງານຂະແໜງການພ ັ້ນຖານໂຄງລ່າງນັັ້ນ ຍັງບ ີ່
ໄດ້ນ າເອົາບັນຫາຂະແຫນງພະລັງງານຂ ັ້ນມາປ ກສາຫາລ ກັນ, ແຕ່ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງແກູ້ໄຂບັນຫານີົ້. 

▪ ອົງປະກອບຂອງ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການເສດຖະກິດມະຫາພາກ ແມ່ນບໍື່ມີປະສິດຕິຜົນເທົີ່າທີີ່ຄວນ ເນືື່ອງ
ຈາກບັນຫາຂອງຂະແຫນງການສ່ວນໃຫຍ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບກະຊວງການເງິນ, ເຊິື່ງຄວນນໍາພາການສົນທະນາ. 

▪ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການພືົ້ນຖານໂຄງລ່າງ ໃຊ້ເວລາຫ າຍເກີນໄປໃນການນໍາສະເຫນີ ແລະຫນ້ອຍສໍາລັບ
ການສົນທະນາກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍ. ບົດສະເໜີຄວນຖືກສົີ່ງແບ່ງປັນລ່ວງໜ້າເພືື່ອໃຫູ້ຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມອ່ານ
ກ່ອນກອງປະຊຸມ ເພືື່ອຮັກສາເວລາໃນການສົນທະນາລະຫວ່າງກອງປະຊຸມ. 

▪ ເນ ອງຈາກເປັນບັນຫາທີື່ຕ້ອງຂ້າມຜ່ານ, ຈີີ່ງຕ້ອງໃຊເ້ວລາໃນຂະບວນການຊ່ວຍເຫ ືອລ້າ. ພວກເຮົາບໍື່ມີການ
ປະຊຸມແບບຫຼາຍຂະແໜງການ, ໂດຍສະເພາະກັບກະຊວງການເງິນ, ກະຊວງແຜນການ ແລະການລົງທຶນ 
ແລະກະຊວງການຕ່າງປະເທດ. 

▪ ການແນະນໍາກົນໄກສໍາລັບການຫມ ນວຽນຂອງປະທານຮ່ວມ ຈໍາເປັນຕ້ອງໄດູ້ກະກຽມ ເພືື່ອແຕ່ງຕັົ້ງ
ປະທານຮ່ວມໃຫມ່ ຍ້ອນວ່າບ ລິມະສິດຂອງ ຄູຮ່່ວມພັດທະນາ ຈະມີການປ່ຽນແປງ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງພາຍໃນ 
▪ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການປົກຄອງ 

o ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ໄດູ້ອະນຸມັດແຜນການປະຕິບັດ 2023 ແລະແຜນການສໍາລັບປີ 2024  
o ມີສອງຂະແໜງການຍ່ອຍ ກ່ຽວກັບການບໍລິຫານສາທາລະນະແລະລະບຽບກົດຫມາຍກ່ຽວກັບ

ການເຂົົ້າເຖິງຄວາມຍຸຕິທໍາ. 
o ມີຄວາມຄືບຫນ້າບາງຢ່າງໃນ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ 

▪ ກອບໜ້າວຽກສໍາລັບການມີສວ່ນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນໄດູ້ຖືກສ້າງຕັົ້ງຂຶົ້ນ ແລະອະນຸມັດ
ໂດຍ ຂະແຫນງການຍ່ອຍ. 



▪ ຂະບວນການອະນຸມັດຜ ູ້ຊ່ວຍໂຄງການໄດູ້ຖືກປັບປຸງ 
▪ ປະສານສົມທົບກັນຢ່າງໃກ້ສິດກັບອໍານາດການປົກຄອງທ້ອງຖິື່ນກ່ຽວກັບການເຂົົ້າເຖິງ

ການຊ່ວຍເຫ ືອດ້ານກົດໝາຍຕາມນະໂຍບາຍສະເພາະ. 
▪ ໃນປດັຈຸບັນ ຍຸດທະສາດການບໍລິການປະຕ ດຽວໃນການບລໍິການສາທາລະນະໄດູ້ຖືກ

ຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດ. 
ຄ າເຫັນຈາກອົງການອານາໄມໂລກ 

▪ ວາລະກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈ າປີ 2023 ເບີີ່ງແລ້ວເຫັນວ່າດີ  

▪ ກ່ຽວກັບບັນຫາຂ້າມຜ່ານ, ພວກເຮົາຄວນຊອກຫາກົນໄກເພືື່ອປຶກສາຫາລືໃນທົື່ວ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ 
ທີື່ແຕກຕ່າງກັນ. ຕົວຢ່າງ, ໜ່ວຍງານຂະແໜງການປົກຄອງ ອາດຈະເຊືົ້ອເຊີນສະມາຊິກ ໜ່ວຍງານຂະ
ແໜງການສາທາລະນະສຸກ ເພາະວ່າການເບີີ່ງແຍ່ງສຸຂະພາບຂັົ້ນຕົົ້ນ ແມ່ນອີງໃສວ່ຽກງານການປົກຄອງ. 
ດ້ານການປ່ຽນແປງດິນຟູ້າອາກາດ ແລະຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ, ອົງການອານາໄມໂລກ ຈະຕ້ອງຖືກ
ເຊີນເຂົົ້າຮ່ວມການສົນທະນາ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການທີື່ກ່ຽວຂ້ອງ ເນືື່ອງຈາກ ອົງການອານາໄມໂລກ ກັບ
ອົງການການຊ່ວຍເຫ ືອເດັກນ້ອຍ ໄດູ້ຮັບເງິນ ຈ ານວນ 17 ລ້ານ ໂດລາສະຫະລັດ ຈາກກອງທຶນສີຂຽວເພືື່ອ
ຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດວຽກງານການປຽ່ນແປງດິນຟູ້າອາກາດ ແລະຊບັພະຍາກອນທໍາ ມະຊາດ ຢ  ່ສປປ ລາວ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງການເງິນ 
▪ ກ່ຽວກັບຄວາມຫຍຸູ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ, ການເງິນ, ພວກເຮົາຄວນຍົກໃຫູ້ເຫັນບັນດາການກະທໍາດ້ານ

ນະໂຍບາຍຕືື່ມອີກ, ໃນນັົ້ນມີບັນດາບັນຫາທີື່ກ່ຽວຂ້ອງເຖິງໄພເງິນເຟີົ້, ຍຸດທະສາດປະຕິຮ ບການຄຸູ້ມຄອງ
ການເງິນພາກລັດ, ແລະ ອືື່ນໆ.  

▪ ເພືື່ອປັບປຸງການເກັບລາຍຮັບພາຍໃນປະເທດ, ພວກເຮົາອາດຈະຕ້ອງເອົາບາງບັນຫາກ່ຽວກັບກົດໝາຍທີື່
ສໍາຄັນມາປຶກສາຫາລືເຊັື່ນ: ການປັບປຸງພາສີອາກອນຕໍື່ເຫ ົົ້າ, ຂະບວນການຖອນຄືນພາສີມ ນຄ່າເພີື່ມຈາກ 
7% ຂຶົ້ນເປັນ 10%, ນະໂຍບາຍພາສີສ າລັບສີນຄ້າຟຸ້ມເຟ ອຍ ແລະ ອືື່ນໆ. 

▪ ຂໍແນະນໍາໃຫູ້ປະຕິບັດນະໂຍບາຍທີື່ສໍາຄັນຮ່ວມກັນໃນທິດທາງຕໍື່ໜ້າ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກສະຖານທູດສະຫະລັດອາເມລິກາ 
▪ ອາເມລິກາ ເປັນປະທານຮ່ວມຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການຄ້າ ແລະ ເອກະຊົນ ແລະ ໜ່ວຍງານຂະແໜງ

ການເກັບກູລະເບີດບ ີ່ທັນແຕກ (UXO SWG). 
▪ ສ າລັບກອງປະຊຸມໜ່ວຍງານຂະແໜງການທີີ່ໄດ້ຈັດຂ ັ້ນບາງລະດັບນັັ້ນອາດເປັນປະໂຫຍດ. 
▪ ການສະໜັບສະໜ ນການຮ່ວມມືດ້ານການພັດທະນາແມ່ນບຸລິມະສິດອັນດັບໜຶື່ງຂອງອາເມລິກາ, ຍ້ອນວ່າ 

USAID ພວມສະໜັບສະໜ ນເຫດການ ການນັບຖອຍຫ ັງເຂົັ້າກອງປະຊຸມຄັົ້ງນີົ້ ໂດຍຮ່ວມມືກັບ ອົງການ 
ສປຊ ເພ ີ່ອການພັດທະນາ ແລະ ກະຊວງແຜນການ ແລະການລົງທຶນ. 

▪ ອາເມລິກາສະຫນັບສະຫນ ນຄໍາຄິດເຫັນຂອງ ອົງການອານາໄມໂລກ ທີື່ກ່ຽວຂ້ອງກັບບັນຫາສຸຂະພາບ 
ແລະຄໍາເຫັນຂອງເພືື່ອນຮ່ວມງານອືື່ນໆ ເຊັື່ນ ທະນາຄານໂລກ. 

▪ ຫວັງວ່າຈະໄດູ້ເຂົົ້າຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມໂຕະມົນ 2023 

▪ ປີ 2024 ເປັນປີທີຫຍຸ້ງຍາກ, ອາເມລິກ  າ ຈະສ ບຕ ີ່ສະໜັບສະໜູນ ສປປ ລາວ ສ າລັບວຽກງານກອງປະ
ຊຸມໂຕະມົນ ແລະການເປັນປະທານອາຊຽນ. 
 

ຄໍາເຫັນຈາກກະຊວງພາຍໃນ 

▪ ເຫັນດີຮ ບແບບ ກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈ າປີ 2023. 
▪ ກ່ຽວກັບຮ່າງບົດແນະນໍາ  



 

 

o ໃນຖານະກອງເລຂາໜ່ວຍງານຂະແໜງການປົກຄອງ ແມ່ນຈະໄດ້ເຮັດວຽກຢ່າງໃກູ້ຊິດກັບ ອົງ
ການ ສປຊ ເພ ີ່ອການພັດທະນາ ແລະ ສະຫະພາບເອລີົບ, ເຊີີ່ງພວກເຮົາຈະປຶກສາຫາລືກັບ
ປະທານຮ່ວມຕ ີ່ກັບຮ່າງຄ າແນະນ າດັີ່ງກ່າວ. 

o ພວກເຮົາຂໍຂອບໃຈກັບຄໍາແນະນໍາຂອງ ອົງການອານາໄມໂລກ ກ່ຽວກັບການຮ່ວມມືກັບ ໜ່ວຍ
ງານຂະແໜງການສາທາລະນະສຸກ ເພືື່ອສະຫນອງການເບີີ່ງແຍ່ງສຸຂະພາບຂັົ້ນພ ັ້ນຖານທີື່ມີຄວາມ
ສໍາຄັນສໍາລັບພວກເຮົາ ເພືື່ອບັນລຸການເບີີ່ງແຍ່ງສຸຂະພາບທົື່ວໄປ. ໜ່ວຍງານຂະແໜງການສາທາ
ລະນະສຸກສາມາດເປັນສ່ວນຫນຶື່ງຂອງການສົນທະນາກ່ຽວກບັໜ່ວຍງານຂະແໜງການ. ພວກ
ເຮົາສາມາດເອົາໃສ່ໄວູ້ໃນແຜນວຽກ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ປະຈໍາປີ ບ່ອນທີື່ບຸລິມະສິດໃນ
ໜ່ວຍງານຂະແໜງການປົກຄອງຈະຖືກກໍານົດຂ ັ້ນ. ພວກເຮົາສາມາດມີການສົນທະນາຫົວຂໍົ້ກ່ຽວ
ກັບເລືື່ອງນີົ້ພາຍໃຕູ້ໜ່ວຍງານຂະແໜງການປົດຄອງ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງຊັບພະຍາກອນທ າມະຊາດ[ແລະສິິ່ງແວດລ້ອມ 
▪ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະສິື່ງແວດລ້ອມ ໄດູ້ສະຫຼຸບວຽກການດ າເນີນງານ

ຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການພວກເຮົາໃນອາທິດທີື່ຜ່ານມາ ແລະໄດູ້ຮັບຂໍົ້ມ ນທີື່ດີຈາກ ຄູຮ່່ວມພັດທະນາ 
ແລະອືື່ນໆ ສໍາລັບ ກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈ າປີ 2023. 

▪ ຕາມຄໍາແນະນໍາຂອງອົງການອານາໄມໂລກ, ໃນຖານະ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ, ພວກເຮົາຢາກຈະ
ສະຫນັບສະຫນ ນ ອົງການອານາໄມໂລກ ເປັນສ່ວນຫນຶື່ງຂອງການສົນທະນາກ່ຽວກັບບັນຫາການ
ປ່ຽນແປງດິນຟູ້າອາກາດ. 

▪ ເງືື່ອນໄຂທົື່ວໄປຂອງກອບໜ້າວຽກສໍາລັບໜ່ວຍງານຂະແຫນງການ ແມ່ນຍິນດີຕ້ອນຮັບ. ຂ້າພະເຈົົ້າເຫັນດີ
ກັບເອກອັກຄະລັດຖະທ ດສະຫະພາບເອີລົບ ວ່າທິດທາງ ຂະບວນການໂຕະມົນຄວນເປັນໄປກົງໄປກົງມາ 
ແລະກອງປະຊຸມ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ຈະຕ້ອງຖືກຈັດຕັົ້ງຢ່າງໜ້ອຍສອງຄັົ້ງຕໍື່ປີ. 

 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງສາທາລະນະສຸກ 
▪ ພວກເຮົາຕ້ອງການຮ້ອງຂ ເອົາວຽກງານພາຍໃຕ້ກະຊວງສາທາລະນະສຸກຕ ີ່ມອີກ ທີີ່ມີຄວາມຄ ບໜ້າຫຼາຍ

ດ້ານໃນ 11 ໂຕຊີັ້ບອກ ທີີ່ໄດ້ຮັບຮອງຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ. 
▪ ກ່ຽວກັບຄໍາແນະນາໍຂະບວນການໂຕະມົນ, ພວກເຮົາຍິນດີກັບຄວາມຄືບຫນ້າແລະຈະປຶກສາຫາລືອີກເທືື່ອ

ຫນຶື່ງກັບຝ່າຍບ ລິຫານເພືື່ອໃຫູ້ຄໍາຄິດເຫັນຕືື່ມອີກ. 
▪ ກ່ຽວກັບຄໍາແນະນາໍຂອງ ອົງການອານາມໂລກ, ພວກເຮົາຕ້ອງການເນັົ້ນຫນັກເຖິງຄວາມສໍາຄັນທີື່ໜ່ວຍ

ງານຂະແໜງການສາທາລະນະສຸກສາມາດເຮັດວຽກຮ່ວມກັບໜ່ວຍງານຂະແໜງການອ ີ່ນໆເພືື່ອເຊືື່ອມຕໍື່
ລະຫວ່າງກະຊວງຕ່າງໆ. 
 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ 
▪ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການຄວບຄຸມຢາເສບຕິດທີື່ຜິດກົດຫມາຍໄດູ້ຈັດກອງປະຊຸມ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ 

ແລະຜົນໄດູ້ຮັບກ່ຽວກັບບັນຫາຢາເສບຕິດຈະຖືກແບ່ງປັນກັບເລຂາທິການຂະບວນການໂຕະມົນ. ວາລະ
ແຫ່ງຊາດນີົ້ຍັງມີຜົນສັກສິດຮອດປີ 2025 ແມ່ນໜຶື່ງໃນບັນດາບຸລິມະສິດອັນດັບໜຶື່ງຂອງລັດຖະບານໃນ
ການຕໍື່ສ ູ້ຢ ພ່າກພືົ້ນ. 

▪ ໃນໄລຍະສາມປີຜ່ານມາ, ໜ່ວນງານຂະແໜງການ ໄດູ້ຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ. ເປັນຄວາມຄືບໜ້າ
ທີື່ສໍາຄັນ, ໄດູ້ມີການຍຶດຢາເສບຕິດຄັົ້ງໃຫຍ່ໃນສອງປີກ່ອນຜ່ານມາ. 



▪ ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງໃຫ້ຜູມ້ີສ່ວນຮ່ວມທີີ່ແຕກຕ່າງກັນເຂົັ້າມາມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຈັດການກັບຄວາມທ້າ
ທ່າຍດ້ານຢາເສບຕິດ, ໂດຍສະເພາະບັນຫາທີື່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສານຕັັ້ງຕົັ້ນທີີ່ມີການເຄືື່ອນໄຫວໃນເຂດ
ສາມຫລ່ຽມຄໍາ. 

▪ ຕໍື່ກັບຂະແໜງການອືື່ນໆເຊັື່ນ: ການສຶກສາ ແລະ ພືົ້ນຖານໂຄງລ່າງ, ສາທາລະນະສຸກ, ເຖິງວ່າພວກເຮົາມີ
ຄວາມຄືບໜ້າດີໃນຂະແໜງການເຫ ົື່ານີົ້ກໍື່ຕາມ, ແຕ່ກໍື່ຍັງບໍື່ພຽງພໍ ແລະ ຕ້ອງໄດູ້ເລັື່ງໃສ່ວຽກງານຄວບຄຸມ
ຢາເສບຕິດເຊັື່ນດຽວກັນ. 

 

ຄ າເຫັນຈາກກະຊວງສກືສາທກິານ[ແລະກິລາ 
▪ ໃນໜ່ວຍງານຂະແໜງການສ ກສາ ມີ 3 ລະດັບຂອງການມີສ່ວນຮ່ວມ: ລະດັບສ ງເປັນປະທານໂດຍ

ລັດຖະມົນຕີ, ລະດັບວິຊາການ ເປັນປະທານໂດຍຮອງລັດຖະມົນຕີ ແລະ ຄູຮ່່ວມພັດທະນາ ເປັນປະທານ
ຮ່ວມ. 

▪ ກອງປະຊຸມລະດັບສ ງມີສອງຄັົ້ງຕໍື່ປ ີແລະກອງປະຊຸມດ້ານວິຊາການທຸກໆໄຕມາດ. ມີ 7 ກຸ່ມຈຸດສຸມທີື່ມີ 
ສະຫະພາບເອີລົບ, ທະນາຄານໂລກ, ແລະອືື່ນໆ. 

▪ ເອກະສານກ່ຽວກັບກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈ າປີ 2023, ພວກເຮົາໄດູ້ສົື່ງບົດລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າຂອງ 
ໜ່ວຍງານຂະແໜງການສ ກສາ ໄປໃຫູ້ກອງເລຂາຂະບວນການໂຕະມົນແລູ້ວ. 

▪ ມີການລ້າຊ້າເລັກນ້ອຍກ່ຽວກບັການຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດຜົນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນ 2022. 
 

ຄ າເຫັນຈາກອົງການ[ສປຊ[ເພືິ່ອການພັດທະນາ 
▪ ພວກເຮົາຢາກນໍາສະເຫນຜີົນໄດູ້ຮັບທີື່ສໍາຄັນຂອງການສໍາຫ ວດທາງອອນລາຍທີື່ໄດູ້ແຜກ່ະຈາຍຕໍື່ປະທານ

ແລະປະທານຮ່ວມກ່ອນຫນ້ານີົ້. 
o ມີ 16 ຜູຕ້ອບຈາກ 9 ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ 

o ຄໍາຕອບສະແດງໃຫູ້ເຫັນຄວາມພໍໃຈໂດຍລວມກັບກອງເລຂາ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ: 
▪ ມີຄວາມເຜີີ່ງພ ໃຈຫຼາຍ: 4 
▪ ມີວາມເຜີີ່ງພ ໃຈ: 10 
▪ ມີຄວາມເຜີີ່ງພ ໃຈໜ້ອຍ: 2 

o ຄໍາຕອບສະແດງໃຫູ້ເຫັນຄວາມພໍໃຈໂດຍລວມກັບກອງເລຂາ ຂະບວນການໂຕະມົນ: 
▪ ມີຄວາມເຜີື່ງພໍໃຈຫ າຍ: 4 

▪ ມີວາມເຜີື່ງພໍໃຈ: 9 
▪ ມີຄວາມເຜີື່ງພໍໃຈໜ້ອຍ: 3 

o ມີຄໍາແນະນໍາຕ່າງໆເພືື່ອປັບປຸງຂະບວນການໂຕະມົນ ແລະ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ເຊັື່ນ: ວິທີ
ການສ້າງຄວາມເຂັົ້ມແຂງໃຫ ັ້ກັບກອງເລຂາຂະບວນການໂຕະມົນ ດ້ວຍແນວຄວາມຄິດກ່ຽວກັບ
ການລະດົມທຶນເພືື່ອສະຫນັບສະຫນ ນກອງປະຊຸມໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ແລະການສ້າງຄວາມ
ສາມາດໃຫ້ແກ່ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ. 

▪ ການມີການພົວພັນກັນແບບຂ້າມຜ່ານແມ່ນສ າຄັນ. ຕົວຢ່າງ, ນອກຈາກບັນຫາພະລັງງານແລ້ວ, ບັນຫາ
ການປົກປູ້ອງສັງຄົມຍັງບໍື່ກວມເອົາໃນ ໂຄງສ້າງໃນປະຈຸບັນ. ໃນຂະນະທີື່ຂະບວນການສ້າງ ແຜນພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັັ້ງທີີ່ 10 ຈະເລີື່ມຂຶົ້ນ, ລັດຖະບານອາດຈະພິຈາລະນາປະເດັນດັື່ງກ່າວທີື່
ສົມຄວນທີື່ຈະມີຄະນະປະຕິບັດງານສະເພາະເພືື່ອປຶກສາຫາລກືັນ. 
 

ຫ້ອງການປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈໍາ ສປປ ລາວ 



 

 

▪ ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງໄດູ້ສຶກສາຜົນໄດູ້ຮັບຂອງການສໍາຫ ວດ ເອເລັກໂທນີກ (e-survey), ການປະຕິບັດ
ທີື່ດີທີື່ສຸດ ແລະບົດຮຽນທີື່ຖອດຖອນໄດ້. 

▪ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການບ ີ່ໄດ້ຖຶກກ ານົດໄວ້ວ່າບ ສາມາດປັບໂຕ. ໜ່ວຍງານຂະແໜງການມີຄວາມກ່ຽວພັນ
ກັບໂຄງຮ່າງການນໍາພາຂອງພວກເຮົາທີື່ຂຶົ້ນກັບແຜນພັດທະນາ ແຫ່ງຊາດ. ພວກເຮົາຄວນເປີດໃຈຢ່າງແທູ້
ຈິງ ເພືື່ອກວດກາຄືນຈຸດສຸມ ເຊັື່ນການປ່ຽນແປງການຈັດຕັົ້ງຄະນະປະຕິບັດງານຂະແໜງຂະແໜງການ, 
ປັບປຸງບາງໜ່ວຍງານຂະແໜງການອອກຈາກໂຄງສ້າງປັດຈຸບັນ. 
 

ຄ າເຫັນຂອງກອງເລຂາຂະບວນການໂຕະມົນ 
▪ ຂ ຂອບໃຈເປັນຢ່າງສູງມາຍັງການປູ້ອນຂໍົ້ມ ນທັງໝົດທີື່ສະໜອງໃຫູ້ໂດຍຜ ູ້ເຂົົ້າຮ່ວມທັງໝົດ. 

 

ຄ າເຫັນທ່ານຮອງລົດຖະມົນຕ[ີກະຊວງແຜນການ[ແລະການລົງທຶນ 
▪ ຂ້າພະເຈົົ້າເຫັນດີກັບຈຸດທີື່ ທະນາຄານໂລກຍົກອອກມາເວົັ້າວ່າ ບັນດາກະຊວງທີີ່ກ່ຽວຂ້ອງອືື່ນໆ ຈ າເປັ

ນຕ້ອງມີສ່ວນຮ່ວມໃນວຽກງານໜ່ວຍງານຂະແໜງການເສດຖະກິດມະຫາພາກ. 
▪ ການໃຊູ້ເວລາຫ າຍເກີນໄປໃນການນໍາສະເຫນີ ໃນກອງປະຊຸມ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ຍັງເປັນຈຸດທີື່ພວກ

ເຮົາຕ້ອງແກູ້ໄຂ ແລະຮັບປະກນັເວລາສົນທະນາ. 
▪ ການຊ່ວຍເຫຼ ອທາງການເພ ີ່ອການພັດທະນາ ຍັງມີບົດບາດສໍາຄັນໃນການພັດທະນາຂອງ ສປປ ລາວ. ແຕ່

ນອກຈາກນັົ້ນ, ພວກເຮົາຢາກເຫັນການລົງທຶນຈາກພາກເອກະຊົນຫ າຍຂຶົ້ນ. 
▪ ຂ ັ້ສະເໜີທັງໝົດແມ່ນເປັນປະໂຫຍດ 

▪ ໃນບັນຫາຂອງຂະແໜງພະລັງງານ, ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງໄດູ້ສໍາຫ ວດເພືື່ອເກັບກໍາ ແລະປຶກສາຫາລືບັນຫາ
ພະລັງງານ. 

▪ ເປັນໂອກາດທີື່ດີໃນເວລາທີື່ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັົ້ງທີ 10 ໄດ້ເລີື່ມຂະບວນ
ການສ້າງຂ ັ້ນ ເພືື່ອເບິື່ງວ່າໂຄງສ້າງ ໜ່ວຍງານຂະແໜງການປແມ່ນໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແຜນດັີ່ງກ່າວ. 

▪ ເປັນການດີທີື່ໄດູ້ເຫັນການເຂົົ້າຮ່ວມຈາກ ກະຊວງການເງິນ ເພືື່ອໃຫູ້ພວກເຮົາສາມາດແກູ້ໄຂຄວາມ
ຫຍຸູ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ ແລະການເງິນ.  

▪ ພວກເຮົາໄດູ້ຮັບຮ ູ້ວ່າບັນຫາການເບີີ່ງແຍງສຸຂະພາບເບ ັ້ອງຕົົ້ນເຊືື່ອມໂຍງຢ່າງໃກູ້ຊິດກັບການບໍລິຫານລັດ. 
▪ ກະລຸນາ ສະຫນອງການໃຫູ້ຂໍົ້ມ ນເພີື່ມເຕີມຕໍື່ກອງເລຂາ ຂະບວນການໂຕະມົນ. ຕົວຢ່າງ, ດັື່ງທີື່ກະຊວງ

ການເງິນໄດູ້ກ່າວເຖິງການປັບ ອາກອນມູນຄ່າເພີີ່ມ (VAT) ຄືນໃໝ່ຈາກ 7 ເປັນ 10%, ເຊິື່ງຈະສົື່ງຜົນ
ກະທົບຕໍື່ການເກັບລາຍຮັບພາຍໃນ. 

▪ ກ່ຽວກັບການໝ ນວຽນຂອງປະທານຮ່ວມ, ພວກເຮົາຈະມໂີອກາດຫ າຍກວ່າອີກເພືື່ອປຶກສາຫາລືວິທີແກູ້
ໄຂຊ່ອງຫວ່າງ. 

 

5. ບັນຊີລາຍຊືິ່ຜູເ້ຂົົ້າຮ່ວມປະຊຸມ 

 
 
 
 
 
[End] 


